
RM.0012.2.6.2019

P R O T O K Ó Ł   Nr  8/19

z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 16 października 2019 r.

Obradom przewodniczył – p. Andrzej Tracewicz, Przewodniczący Komisji.

Miejsce  obrad:  sala  konferencyjna  Urzędu  Miejskiego w  Czarnej  Białostockiej  przy  

ul. Torowej 14A.

Obrady rozpoczęto o godz. 14:18 a zakończono o godz. 17:12.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 8 radnych członków Komisji, zaproszeni goście oraz

mieszkańcy zgodnie z listą obecności (lista w załączeniu do protokołu). 

Ad. 1) 

Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad.

Przewodniczący Komisji  ds.  Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 

p. Andrzej Tracewicz, otwierając obrady Komisji stwierdził, że liczba obecnych radnych na

sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe kworum do  podejmowania  prawomocnych uchwał  

i  decyzji  Komisji.  Powitał  członków  Komisji,  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej,

pracowników  Urzędu  Miejskiego,  gości  zaproszonych  oraz  mieszkańców.  Poinformował

zebranych  o  nagrywaniu  obrad  i  późniejszym  upublicznieniu  zarejestrowanego  dźwięku  

w Biuletynie Informacji Publicznej gminy.

Zmian do porządku obrad nie zgłoszono.

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 7/19 z posiedzenia Komisji w dniu 28 sierpnia 2019 r.

3. Omówienie informacji na temat działalności placówek oświatowych w gminie Czarna

Białostocka. Podsumowanie roku szkolnego 2018/2019 i plany na rok następny:

 Przedszkola „Kraina Marzeń” w Czarnej Białostockiej,

 Szkoły Podstawowej nr 1 w Czarnej Białostockiej, 

 Szkoły Podstawowej nr 2 w Czarnej Białostockiej,

 Szkoły Podstawowej w Czarnej Wsi Kościelnej.

4. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia

regulaminu wynagradzania nauczycieli w placówkach oświatowych prowadzonych przez

Gminę Czarna Białostocka.
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5. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Klubu "Senior +"

określenia zakresu działania oraz kryterium uczestnictwa Seniorów.

6. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych

warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi

opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  

z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub

całkowitego zwolnienia od odpłatności, jak również tryb ich pobierania.

7. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia

szczegółowych  zasad  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach  wsparcia  udzielających

schronienia osobom tego pozbawionym lub mieszkaniach chronionych.

8. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata 2019 – 2025.

9. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy

Czarna Białostocka na 2019 rok.

10. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od

nieruchomości.

11. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Statucie  Gminy

Czarna Białostocka.

12. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników sądowych.

13. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie

określenia zasad udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży

nieruchomości jako lokal mieszkalny.

14. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu

korzystania z fontanny na Placu Solidarności w Czarnej Białostockiej.

15. Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

16. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad. 2) 

Przyjęcie protokołu nr 7/19 z posiedzenia Komisji w dniu 28 sierpnia 2019 r.

Protokół Nr 7/19 z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony

Środowiska, z dnia 28 sierpnia 2019 r., został wyłożony w urzędzie oraz przekazany radnym

pocztą  e-mail.  Uwag do  protokołu  nie  zgłoszono.  W głosowaniu jawnym protokół  został

przyjęty: za – 7, przeciw – 0, wstrzymującym się – 1. 
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Ad. 3) 

Omówienie informacji na temat działalności placówek oświatowych w gminie Czarna

Białostocka.  Podsumowanie  roku  szkolnego  2018/2019  i  plany  na  rok  następny

(Przedszkola  „Kraina  Marzeń”  w Czarnej  Białostockiej,  Szkoły  Podstawowej  nr  1  

w  Czarnej  Białostockiej,  Szkoły  Podstawowej  nr  2  w  Czarnej  Białostockiej,  Szkoły

Podstawowej w Czarnej Wsi Kościelnej).

Pani Danuta Kowalewska - Dyrektor Przedszkola „Kraina Marzeń” w Czarnej Białostockiej 

i panie: Ewa Wysocka Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Czarnej Białostockiej,  Jolanta

Monika Dadura – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Czarnej Białostockiej oraz Agnieszka

Znajda  –  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Czarnej  Wsi  Kościelnej -  uczestniczące  

w posiedzeniu  Komisji  omówiły  realizowane  zadania  oświatowe  oraz funkcjonowanie

zarządzanych  placówek  oświatowych w  minionym  roku  szkolnym. Omówiły  też  plany  

do  zrealizowania  w  bieżącym  roku  szkolnym  i  przedstawiły  potrzeby  dla  szkół,  w  tym

konieczne inwestycje i remonty.

Szczegółowa informacja  Burmistrza Czarnej  Białostockiej  o  stanie  realizacji  zadań

oświatowych w Gminie Czarna Białostocka w roku szkolnym 2018/2019, została przekazana

radnym pocztą e-mail i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 - 14) 

Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały ….

Komisja  ds.  Komunalnych,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  zapoznała  się,

omówiła i pozytywnie zaopiniowała (nie wnosząc uwag) n/w projekty uchwał przygotowane

na najbliższą sesję Rady Miejskiej – 17 października 2019 r.:

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata

2019 – 2025;

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Czarna Białostocka na 2019 rok;

 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości;

 w sprawie zmian w Statucie Gminy Czarna Białostocka;

 w sprawie  utworzenia  Klubu  "Senior  +"  określenia  zakresu  działania  oraz  kryterium

uczestnictwa Seniorów;

 w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności  za usługi

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług

opiekuńczych dla  osób z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz  szczegółowych warunków

częściowego lub całkowitego zwolnienia od odpłatności, jak również tryb ich pobierania;
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 zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad odpłatności za pobyt  

w  ośrodkach  wsparcia  udzielających  schronienia  osobom  tego  pozbawionym  lub

mieszkaniach chronionych;

 zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  bonifikat  i  wysokości

stawek procentowych przy sprzedaży nieruchomości jako lokal mieszkalny;

 w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z fontanny na Placu Solidarności w Czarnej

Białostockiej;

 w sprawie wyboru ławników sądowych.

Komisja, poza wyżej wymienionymi projektami uchwał, omówiła projekt uchwały w sprawie

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli w placówkach oświatowych prowadzonych

przez Gminę Czarna Białostocka. Po dyskusji, Komisja w głosowaniu za pozytywną opinią

do  projektu  uchwały  nie  zajęła  stanowiska  (za  -  0  głosów,  przeciw  –  0  głosów,

wstrzymujących się – 8 głosów).  

Ad. 15) 

Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

Pytania i wnioski zgłoszone na Komisji:

Radna  p.  Edyta  Piekunko prosiła  o  interwencję  w  sprawie  usunięcia  zdewastowane  auto

stojące na poboczu drogi wjazdowej do Czarnej Białostockiej (przy „Drodze do Zajazdu”).

Radny  p.  Adrian  Kunda dodał,  że  w  Czarnej  Białostockiej  jest  kilka  porzuconych  aut,

najwięcej na osiedlu ZOR. Czy Gmina może coś z tym zrobić, prócz zgłoszenia na policję? 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego: Do  Policji  zostało  skierowane  pismo,  by

ściągnięto  auto,  o  którym  mówi  pani  Radna.  Kwestię  zbierania  z  dróg  publicznych  aut

porzuconych i  takich  które  zagrażają  bezpieczeństwu na  drodze  regulują  ściśle  określone

przepisy. Jest to w pasie drogi powiatowej, zatem jest zadaniem powiatowym. Oczekujemy

więc, że Powiat pokryje koszty utrzymywania auta na parkingu. Jednak zasmuca fakt, że auto

w tak krótkim czasie zostało zdewastowane (wybito szyby i zdemolowano je). To świadczy

negatywnie o nas, mieszkańcach naszej miejscowości. Auto jest przecież czyjąś własnością.

To świadczy o tym, że Burmistrz i Radni powinni wkładać mnóstwo pracy w to aby ludziom

tłumaczyć i uświadamiać.

Radny p. Tadeusz Malicki przypomniał o zgłaszanym wcześniej wniosku dot. wyrównania

drogi  za  Domem  Pomocy  w  Wólce  Ratowieckiej  (dojazd  do  działek  rekreacyjnych).
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Przynajmniej raz w roku. Proszą też o odśnieżanie tej drogi. Sprawdzić czyją własnością jest

ta droga.

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego: Jeżeli  jest  to  droga  położona  na  działce

prywatnej to na pewno tego nie zrobimy. Sprawdzę.

Radny p. Tadeusz Malicki zgłosił, że rzeka Jurczycha jest bardzo zarośnięta i nie odprowadza

wody.

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego: Rzeka  Jurczycha  (inaczej  Czapielówka)  

ma  kilka  odcinków.  Odcinek  do  ul.  Różanej  jest  w  zarządzie  Nadleśnictwa.  Następnie  

od ul. Różanej do ul. Kasztanowej – jest odcinkiem naszym (Gminy). Od ul. Kasztanowej  

do Zalewu - jest Marszałka, ale przez Wody Polskie nie został uznany za odcinek istotny  

z  punktu widzenia gospodarki  wodnej.  Za odcinek istotny dla  gospodarki  wodnej uznano

odcinek od jazu  w dół.  Więc  odcinek w Wólce  Ratowieckiej  -  to  Wody  Polskie.  Zatem

prosimy złożyć wniosek na piśmie. Ten będzie podstawą do wystąpienia do Wód Polskich  

o konserwację tego odcinka.

Radny  p.  Adrian  Kunda pytał  o  monitoring  wizyjny  w  mieście.  Kiedy  kamery  będą

przeniesione? 

Radny  p.  Adrian  Kunda pytał,  co  w  sprawie  przeniesienia  słupa  ogłoszeniowego  przy  

ul. Torowej? Czy tak jak Pan Burmistrz mówił, będą wymienione wszystkie słupy w naszej

gminie? 

Radny  p.  Adrian  Kunda zgłosił,  że  zgodnie  z  oznakowaniem  ścieżki  rowerowej  przy  

ul. Kościelnej (przy cmentarzu), ciąg pieszy prowadzi przez sam cmentarz.  

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Musieliśmy się poruszać w tym miejscu, które

mieliśmy dostępne. To na pewno jest ciąg pieszo – rowerowy, ale być może trzeba zmienić

oznakowanie. 

Radny p. Adrian Kunda prosił o poprawienie stanu technicznego ogrodzenia ORLIKA przy

Szkole Podstawowej nr 2 w Czarnej Białostockiej. Jest dużo dziur. 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Boisko  jest  w  zarządzie  Dyrektora  Szkoły

Podstawowej nr 2. Zwrócimy uwagę by ogrodzenie przejrzał.

Radny p. Adrian Kunda zgłosił, że przy zjeździe z ul. Sienkiewicza w ulicę jednokierunkową

w  kierunku  ul.  Żeromskiego,  po  prawej  stronie  jest  chodnik  na  którym  bardzo  często
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ustawiane są samochody, które pieszym tarasują przejście. Przejście rodzin z wózkiem jest

niemożliwe. Trzeba przechodzić na drugą stronę ulicy lub iść samą ulicą. Prosił o ustawienie

tam znaku zakazu zatrzymywania się pojazdów.  

Odpowiedź Burmistrza p.  Jacka Chrulskiego: Zwracałem na to  uwagę policji  więc mamy

nadzieję, iż sprawa się rozstrzygnie.

Radna p. Edyta Piekunko poruszyła sprawę petycji Mieszkańca dot. problemów z dojazdami

do Białegostoku komunikacją autobusową. Ustalono, że przygotowana dla  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji, odpowiedź Burmistrza i zebrana korespondencja dotycząca tej sprawy

zostanie przesłana wszystkim Radnym. Na jutrzejszej sesji będzie szersza informacja na ten

temat i dyskusja.

Radny  p.  Dawid  Jurczewski w imieniu  mieszkańców wnioskował  o  ustawienie  kosza  na

śmiecie przy ul. Fabrycznej w okolicy prywatnego przedszkola. 

Ad. 16) 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Wobec  wyczerpania  porządku  dziennego  Przewodniczący  Komisji  zamknął  posiedzenie

Komisji, dziękując uczestnikom za udział w obradach.

Zapis obrad (ścieżka dźwiękowa) dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy

Czarna Białostocka  w zakładce:  Strona główna Rada Miejska VIII kadencja  Nagrania  

z komisji RM.

(https://bip.um.czarnabialostocka.wrotapodlasia.pl/rada-miejska/viii_kadencja

/nagrania_z_komisji_rm/). 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała  Bożena  Kucharewicz,  inspektor  ds  obsługi  Rady  Miejskiej  i  informacji

publicznej.

Przewodniczący

Komisji ds. Komunalnych, Porządku

Publicznego  i Ochrony Środowiska

Andrzej Tracewicz
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